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Sportnota 2017-2020 
 

Raadsinformatiebijeenkomst 17 november 

Voorzitter Tim Schippers 

Tijd 21.00 – 22.30 uur 

Zaal Trouwzaal 

Soort Bijeenkomst: Bespreken raadsvoorstel 

Werkvorm bijeenkomst Regulier, gebruik van catch box 

Geagendeerd door: Gadiza Bouazani (PvdA), Sanne Scholten (D66), Reinhild 

Freytag (S&S) 

Doel van de bijeenkomst De raad hoort graag de mening van betrokkenen / 

Het informeren van de raad 

Betrokken ambtenaren/ 

Presentatoren 

Niek Toussaint  Sport en Samenleving 

Joke Brouwer  Sport en Samenleving 

Saskia van Meerkerk Sport en Samenleving 

Meepraters Fons Visser   USV Hercules 

Hans ten Zweege  USV Hercules 

Wanda Schapendonk  Vereniging Sport Utrecht (VSU) 

Marina van Huissteden-Kaspers Vereniging Sport Utrecht (VSU) 

Shams Raza   Vereniging Sport Utrecht (VSU) 

Yvonne Mureau   Vereniging Sport Utrecht (VSU) 

Puck Kole   U.S.R. Triton 

Rob Nillezen   Harten voor Sport 

Ronald Hennekes  Harten voor Sport 

Raphaël Peeters   Sportraad Utrecht 

Frank Helmes   Voetbalvereniging DVSU 

Saskia Taalman   Voetbalvereniging DVSU 

Elliott Thijssen   Hellas /UTC  

Portefeuillehouder(s)  Wethouder Jansen 

Aanwezige griffiemedewerker(s) Kumari den Ouden 

Programma Presentatie Niek Toussaint (Sport en Samenleving) 

Vragen raadsleden en overige aanwezigen via catch box 

Meepraters aan het woord via catch box 

Vragen raadsleden en overige aanwezigen via catch box 

Vervolg De gemeenteraad debatteert over dit onderwerp tijdens de 

vergadering van de commissie Mens & Samenleving op 24 

november. De raad besluit in principe hierover tijdens de eerst 

volgende raadsvergadering 

 

Motivatie agenderende partijen: 

De sportwoordvoerders van de fracties PvdA, D66 en Student en Starter willen van de 

sportvertegenwoordigers horen wat hun reacties zijn op de Utrechtse Sportnota 2017 - 2020 en de 

bijbehorende college voorstellen. Wat spreekt de Utrechtse sportvertegenwoordigers wel / niet aan? Wat 

ontbreekt in de nota? Wat willen zij voor de bespreking van de nota in de commissie aan de fracties aan 

wensen / opmerkingen meegeven. 
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BIJLAGEN 

 
Fons Visser, USV Hercules 

 

Geachte leden van de raad, 

 

Binnenkort staat de Sportnota 2017-2020 op de politieke agenda. U bespreekt dan de plannen die het 

college heeft gemaakt voor de Utrechtse sport en het accommodatiebeleid. Helaas hebben we moeten 

constateren dat voor de wijk Utrecht Noord-Oost geen plannen zijn opgenomen voor extra aanleg van 

kunstgrasvelden, terwijl de nood daar zeer hoog is. 

 

Al vanaf 2013 zijn USV Hercules met de Gemeente, de voormalige wethouder van Sport dhr. W. Spigt en de 

huidige wethouder P. Jansen in gesprek om aandacht te vragen voor de wachtlijsten bij onze afdeling voetbal. 

De druk op onze accommodatie is de afgelopen jaren enorm toegenomen. Dat blijkt ook wel uit het rapport 

van het Pim Mulierinstituut waarin wordt aangegeven dat de intensiteit van gebruik van sportvelden in de wijk 

Noord-Oost ver boven het gemiddelde ligt. Dat heeft deels te maken met de groei van de stad Utrecht en 

door de bouw van de 650 woningen op het veemarktterrein, maar vooral ook dat ouders een vereniging 

zoeken waar hun kinderen veilig kunnen sporten. Helaas moeten we nu tegen veel ouders en kinderen 

zeggen dat er bij ons geen plek is om te voetballen. Het advies van onze wethouder is dat deze kinderen dan 

maar naar Overvecht moeten fietsen. 

 

USV Hercules is een zeer populaire vereniging en staat bekend om zijn kwalitatief goede jeugdopleiding. 

Vorig jaar zijn we, samen met twee andere voetbalverenigingen, genomineerd voor de Rinus Michiels Award, 

bedoeld voor voetbalverenigingen met de beste jeugdopleiding. Hierbij wordt niet alleen gekeken naar de 

opleiding voor de selectieteams, maar ook naar de aandacht die door de verenigingen wordt geschonken aan 

de vele basisteams. Bij Hercules houdt dat in dat we alle basisteams 2x per week willen laten trainen en de 

selectieteams 3x per week onder leiding van gekwalificeerde trainers. Gezien het beperkt aantal 

kunstgrasvelden (op grasvelden mag namelijk niet getraind worden) is deze ambitie zeer moeilijk te 

realiseren met het huidig aantal kinderen dat op dit moment bij Hercules voetbalt.. Op dit moment moeten 

we zelfs trainingsfaciliteiten inhuren bij andere verenigingen. Wij kunnen op dit moment geen extra teams 

formeren omdat we geen trainingsfaciliteiten kunnen aanbieden aan deze kinderen. Dat verklaart de 

wachtlijsten. Binnen onze vereniging neemt ook de ambities van het meisjesvoetbal toe voor extra training, 

maar ook die wens kunnen we nauwelijks honoreren. Ook aan de Mik Mak buiten (de naschoolse opvang die 

op onze accommodatie is gehuisvest) moeten we helaas nee verkopen om meer gebruik te kunnen maken 

van onze velden. 

 

USV Hercules is een vitale vereniging met oog voor zijn maatschappelijke functie. We bieden scholen ruimte 

voor hun gymles; ouderen sporten 1x per week in de sporthal; we bieden een groot aantal jongeren 

werkervaringsplekken aan; de brandweer maakt gebruik van onze sportvelden; we hebbend de afgelopen 1 

1/2 jaar aan honderd jonge kinderen de ruimte geboden om te hockeyen omdat elders in de stad geen ruimte 

was en we bieden onderdak aan visueel gehandicapte bij het beoefenen van Goalbal. Om deze functie ook in 

de toekomst nog beter te kunnen uitoefenen, maar ook om nog meer kinderen te kunnen laten sporten is 

onze grootste wens het vervangen van een natuurgrasveld in een kunstgrasveld. Bij voorkeur het hoofdveld 

dat al beschikt over een lichtinstallatie. Hiermee kunnen we alleen al 80 tot 100 kinderen extra aannemen en 

op de zaterdag 4 extra teams laten voetballen. De afgelopen jaren hebben we meerdere malen dit verzoek 

naar voren gebracht, maar tot nu toe geen succes. Ook onze deelname aan de prijsvraag voor een 

kunstgrasveld werd helaas niet beloond. Daarom vragen wij u om de noodzaak van een kunstgrasveld voor 
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Hercules alsnog op de agenda te zetten. Een extra kunstgrasveld biedt ons de mogelijkheid om nog meer 

kinderen te laten sporten in een veilige omgeving en dicht bij huis. 

 

Indien u het op prijs stelt bent u ten alle tijden welkom voor een bezoek aan ons complex voor verdere 

toelichting. 

 

Hoogachtend Fons Visser Secretaris HB USV Hercules 

Tel: Opvraagbaar bij de griffie gemeente Utrecht 

Email: secretaris.hb@usvhercules.nl 

 

 

Puck Kole, U.S.R. Triton 

 

Beste leden van de raad,  

 

Op bladzijde 25 van het nieuwe concept van de Nota Sport staat een mooie uiteenzetting waarin erkenning 

wordt gegeven aan de bedreigingen voor de roeisport in Utrecht. Erkenning voor deze problematiek en verder 

onderzoek naar verschillende mogelijkheden zijn een mooie eerste stap, maar zijn naar ons idee niet 

voldoende om deze problemen te tackelen. Wanneer er geen concrete stappen worden gemaakt, bloedt de 

roeisport langzaam dood. Hiermee zou een einde komen aan de sport van meer dan 2.000 Utrechters en zou 

bovendien een dikke streep worden gezet door de Olympische potenties die in deze sport prominent 

aanwezig is. En Olympische medailles behaald door onze stadsgenoten, zo blijkt elke vier jaar ook bij de 

gemeentelijke huldiging, daar zijn we toch wel erg trots op.  

 

Op welke punten komt de voorgestelde Nota Sport dan tekort? 

1. Er wordt gesteld dat de roeisport een plaats in de nieuwe structuurvisies Merwedekanaal en de 

ontwikkeling van het stationsgebied gaat krijgen. Maar wat is dan deze plaats? Zonder prioriteit aan het 

roeien te geven in deze structuurvisies wordt de mogelijkheid om te roeien op het Merwedekanaal in de 

toekomst nog verder beperkt.  

 

2. Een duidelijke verandering in de nieuwe Nota Sport is het verdwijnen van het begrip kernsport. Echter, de 

nieuwe invulling en prioritering binnen de topsport is erg onduidelijk. Hoe blijft de gemeente buiten de 

RTC’s, NTC’s en NHC’s topsport faciliteren en welke sporten krijgen hierin prioriteit, en op basis van welke 

criteria? Wat ons betreft is hierbij meer behoefte aan duidelijkheid 

 

3. Geen – of kortere – wachtlijsten bij sportverenigingen is een duidelijke ambitie die ook in deze Nota Sport 

weer terugkomt. Met een constante wachtlijst van meer dan 1.000 mensen gecombineerd over de 

verschillende roeiverenigingen, wordt een bijzonder groot aantal potentiele sporters een nee verkocht. De 

grootste beperking die ervoor zorgt dat we niet meer roeiers kunnen aannemen, is hierbij de beperkte ruimte 

op het roeiwater. Welke acties gaat de gemeente uitvoeren om deze altijd aanwezige wachtlijst aan te 

pakken? Roeiwater is hierbij niet alleen van cruciaal belang voor topsport, maar gezien de cijfers, zeker ook 

voor breedtesport.  

 

Tenslotte wil ik aangeven dat we in gesprek zijn geweest met Vidius en met de Sportraad, welke de belangen 

van de Utrechtse studenten behartigen. Ook zij staan volledig achter onze aangedragen punten en zijn van 

mening dat de gemeente meer verantwoordelijkheid dient te nemen op het gebied van studentensport. 

 

Bedankt voor uw tijd. 

mailto:secretaris.hb@usvhercules.nl
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Rob Nillezen en Ronald Hennekes, Harten voor Sport 

 

17 november 2016 - bijdrage Harten voor Sport 

 

We grijpen de gelegenheid van deze bijeenkomst aan om op een aantal onderwerpen uit de sportnota toe te 

lichten met welke ontwikkelingen wij resultaat denken te kunnen boeken. We stellen de geschetste 

ontwikkelingen voor als mogelijke aanvulling op de sportnota. 

 

1.3 Ongeorganiseerd sporten en anders georganiseerd sporten 

Sportstad Utrecht 

Platform voor ongeorganiseerd en anders georganiseerd sporten. 

Gewenste ontwikkeling: 

- Integratie met de website van het gemeentelijke online loket verhuur sportaccommodaties om hiermee het 

gebruik van sportaccommodaties te vergroten. 

- Sportstad Utrecht inzetten als prominent podium voor Utrechtse sportevenementen, mede vormgegeven 

met Utrecht City Marketing (o.a. meertalig) 

 

1.4 Sport en Bewegen in de Openbare Ruimte 

- Playgrounds 

De capaciteit voor het organiseren van activiteiten op de playgrounds (Cruijff Courts en Krajicek Playgrounds) 

is minimaal. De vraag naar ‘begeleide’ sportactiviteiten voor jeugd en jongeren in de aandachtswijken is 

groter dan het aanbod. 

Gewenste ontwikkeling: 

- Integratie van de playground / streetsportaanpak uit het sportbeleid met het Jeugdbeleid, Gewoon 

Opvoeden en het veiligheidsbeleid van de Gemeente Utrecht. 

- Inzetten op een intensievere en langdurige samenwerking om jeugd en jongeren sport- en 

beweegperspectief te bieden op de streetsportcourts in de openbare ruimte. Hiermee een veilige en 

vreedzame beweegomgeving te bieden en daarmee ook meer en betere ontwikkelkansen. 

 

1.5 Sport en Bewegen naar Vermogen 

De samenwerking tussen buurtteams, gezondheidscentra en wijksamenwerkingsverbanden van geïntegreerde 

eerstelijn (GEZ) en onze beweegmakelaars is in de afgelopen jaren steeds intensiever geworden. Het aantal 

doorverwijzingen vanuit buurtteams en eerstelijns professionals (huisartsen, verpleegkundigen, 

fysiotherapeuten) stijgt. We werken samen met GEZ aan programma’s en activiteiten in de wijken. Het lukt om 

meer mensen aan het sporten en bewegen te krijgen bij beweeginitiatieven in de buurt. 

De resultaten van de pilots met vitaliteitsmakelaars in de wijken Overvecht (medio 2015) en Zuid (medio 

2016) zijn respectievelijk goed en veelbelovend. We hebben hier een grotere personele capaciteit door de 

samenwerking met Volksgezondheid en de integrale aanpak samen met de GEZ gericht op een gezonde 

leefstijl slaat aan. De preventieve werking van bewegen en een gezonde voeding wordt opgepakt door 

inwoners, maatschappelijke organisaties en de zorg. 

 

We lopen hiermee vooruit op ruimere mogelijkheden die zorgverzekeraars en gemeenten kunnen gaan bieden 

aan preventie, mede aangemoedigd door het ministerie van VWS. 

 

Gewenste ontwikkeling: 

- Waar mogelijk uitbreiding van capaciteit met vitaliteitsmakelaars in alle Utrechtse wijken, zodat inwoners 

eenvoudiger toegang krijgen tot beweegaanbod en voedingsadvies en buurtteams en gezondheidscentra in 

grotere getale kunnen doorverwijzen; 
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- Co-financiering met zorgverzekeraars van een uitgebreider preventieprogramma samen met de GEZ gericht 

op bewegen en voedingsadvies in de wijken; 

- Inzet op preventie in de Collectieve Zorgverzekering voor de Minima (polis gemeente); 

- Pilot met nieuwe samenwerkingsverbanden om gezonde leefstijl interventies (inclusief bewegen) te 

financieren, zoals Health Impact Bonds. 

 

Harten voor Sport 

Ronald Hennekes en Rob Nillezen 

Utrecht, 16 november 2016  

 

 

Raphaël Peeters, Sportraad Utrecht 

 

Geachte raadsleden, 

 

Graag geeft de Sportraad, als belangenbehartiger van de Utrechtse studentensporters, een reactie op het 

concept van de sportnota d.d. 29 augustus 2016.  

 

De Utrechtse studentensport, die zich uitdraagt zowel binnen als buiten Nederland onder de vlag van Team 

Utrecht is een steeds hechter wordende community. De studentensport kan een enorme bijdrage leveren aan 

een gezond, sportief, levendig en maatschappelijk sterke stad, is een onmisbaar belangrijk onderdeel van de 

bruisende stad Utrecht en vormt een springplank voor talentontwikkeling in de breedste zin van het woord.  

De Sportraad ziet graag een optimale samenwerking tussen de studentensportverenigingen en de 

burgerverenigingen. Ook ziet de Sportraad graag dat de gemeente haar steentje bijdraagt aan de 

Studentensport en het bewerkstelligen van deze samenwerking.  

Naar de mening van de Sportraad worden er in de Sportnota onvoldoende verbanden gelegd met de 

studentensport en wordt het belang van de studentensport niet genoeg aangestipt. Studentensport komt 

nauwelijks naar voren in de Sportnota. De Sportnota is een vervolg op de Utrechtse sportvisie uit 2015 waarin 

de rol van studentensport veel duidelijker naar voren komt. In de Sportnota komt niet duidelijk naar voren dat 

studentensport een geval apart is, maar zo wordt deze wel behandeld in de praktijk.  

 

Ook de rol die de studentensport heeft in het algehele plaatje wordt ons niet duidelijk. Zo wordt onder het 

punt accommodaties genoemd dat de samenwerking met de Studentensportraad bijzondere aandacht krijgt. 

De Sportraad vraagt zich af wat onder deze bijzondere aandacht moet worden verstaan en wat deze kan 

betekenen voor de studentensport.  

 

Meer inhoudelijk kampt de studentensport met financiële en capacitaire problemen. Het zou ontzettend 

zonde zijn als we het aantal studentensporters en de kwaliteit van de studentensport om deze redenen 

moeten beperken. De Sportnota schenkt aandacht aan het tekort aan aanbod met betrekking tot 

accommodaties. Zo blijkt uit de Sportnota dat de wachtlijsten verlaagd zouden moeten worden door 

efficiënter gebruik van de accommodaties. De Sportraad vraagt zich af hoe de gemeente dit precies voor zich 

ziet en welke maatregelen er zullen genomen worden om dit te bewerkstelligen. De gemeente baseert zich in 

de Sportnota, waar het gaat om accommodaties, op onderzoeken vanuit het Mulier instituut. Het 

Mulieronderzoek geeft echter een vertekend beeld van de situatie. 

Allereerst blijkt uit dit onderzoek dat de studentenvoetbalvereniging (Odysseus) rond 2020 een trainingsveld 

tekort zal hebben en dat er rond 2025 tevens een wedstrijdveld tekort komt. Echter wordt hierin niet 

meegenomen dat de voetbalvereniging op dit moment al een wachtlijst heeft en het combiveld met de rugby 
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in deze combinatie zwaar overbelast wordt, wat erin resulteert dat de kwaliteit met grote stappen achteruit 

gaat, waardoor het veld steeds vaker wordt afgekeurd. 

Tevens komt er naar voren dat er een overschot aan tennisbanen is voor de studententennisvereniging (TC de 

Uithof). Hierin wordt echter niet meegenomen dat er naast het TC de Uithof-programma tevens een 

OlymPashouders-programma wordt aangeboden. Hierdoor is de capaciteit effectief al aan zijn maximum. 

Overigens kampt ook TC de Uithof met een ledenstop, omdat er meer tennisbanen vereist zijn vanuit de bond 

om meer spelers competitie te kunnen laten spelen, wat erin resulteert dat er niet genoeg competitietennis 

kan worden aangeboden. 

Daarnaast blijkt dat er bij de studentenhockeyvereniniging (U.S.H.C.) een capaciteitstekort zal komen en er 

momenteel al twee teams moeten uitwijken vanwege het tekort aan capaciteit; wederom komt de wachtlijst 

hier weer aan bod. 

Tot slot komen de studentenrugbyverenigingen (RUS en USRS) een veld tekort voor de wedstrijden.  

Dit zijn slechts een aantal voorbeelden, waaruit blijkt dat er nog veel moet gebeuren met de studentensport. 

Hier zijn de zaalsporten zelfs nog buiten beschouwing gelaten. 

 

Los van de wachtlijsten heerst er ook kwalitatief een probleem wanneer het accommodaties betreft. De 

kwaliteit van de accommodaties is niet alleen belangrijk voor een gemiddelde studentensporter, maar ook 

juist voor de topsport is dit een cruciaal punt. Zo spelen RUS en USRS ontzettend hoog niveau, en worden zij 

hierin beperkt vanwege de slechte kwaliteit van hun velden en de overbelasting. De 

studentenroeiverenigingen (Orca en Triton) doen ook mee op het hoogste niveau, maar worden beperkt door 

de problematiek rondom het Merwedekanaal, waardoor er nu deels moet worden uitgeweken naar Vianen om 

het niveau te kunnen waarborgen. 

Dit zijn enkel twee voorbeelden om te laten blijken dat de Utrechtse topsport in gevaar komt. Immers, 

studentensportverenigingen leveren Olympiërs af. Uit de Sportnota blijkt nu juist dat er een focus uitgaat 

naar topsport-verenigingen. De studentensportverenigingen zouden dan ook graag de mogelijkheid willen 

krijgen te kunnen groeien in hun topsportbeleid. 

 

Kortom, de Sportraad en daarmee alle Studentensportverenigingen zouden graag zien dat de gemeente meer 

verantwoordelijkheid neemt door middel van concrete stappen en maatregelen in de Sportnota, en dat zij zich 

inzet voor de bevordering van de samenwerking met de studentensport. De Sportraad verlangt van de 

gemeente dat zij zorg draagt voor een gezond sportklimaat voor heel Utrecht, en dus ook voor de studenten. 

VIDIUS studentenunie, belangenbehartiger van de Utrechtse student, onderschrijft de visie van de Sportraad 

en is van mening dat “de gemeente een grote verantwoordelijkheid heeft om de student, de burger van de 

toekomst, zo goed mogelijk te faciliteren op het gebied van sport en haar verantwoordelijkheid ook volledig 

te nemen.” 

 

Bedankt voor uw tijd en aandacht.  
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Frank Helmes en Saskia Taalman, Voetbalvereniging DVSU 

 

Geachte raadsleden, 

 

Bijgaand onze inbreng naar aanleiding van de gepresenteerde sportnota 2017-2020 door de gemeente 

Utrecht. 

DVSU is voor de wijken Lunetten en Hoograven van groot belang, we zijn een groeiende voetbalclub met een 

zeer divers multicultureel leden bestand, uit alle lagen van de bevolking en 4 geestelijk en/of lichamelijke 

gehandicapte teams. Dit gaat in goede harmonie en met veel plezier, mede dankzij de tomeloze inzet van 

vrijwilligers en/ of ouders. Wij zijn een van de weinige plekken in de wijken, waar iedereen met elkaar sport 

of überhaupt met elkaar in contact komt. Dit is van grote waarde voor de sociale cohesie en integratie van de 

verschillende bevolkingsgroepen. 

 

Wij staan dan ook volledig achter de speerpunten uit de sportnota, zoals toename deelname aan bewegen 

voor kwetsbare kinderen en kwalitatief goede, duurzame en toegankelijke accommodaties en het efficiënter 

gebruik hiervan. 

 

Hier wringt wat ons betreft ook de schoen, volgens de kleedkamer normenbehoefte, zoals door de KNVB en 

VNG geformuleerd, zouden wij minimaal 10 kleedkamers moeten hebben. Wij hebben er 8, waarvan er 2 

tijdelijke bouwcontainers zijn en wij er 2 aan het team van VVUA op zaterdag moeten afstaan.  

Deze zijn totaal verouderd, vies en onhygiënisch. Bovendien zeer lastig schoon te houden, het voegwerk is 

aangetast en het tegelwerk laat los. Slechts met lapmiddelen kunnen ze worden opengehouden, de gemeente 

is hiervan op de hoogte en heeft ook de tijdelijkheid hiervan toegegeven. Ook huisvesten wij sinds kort een 

Sport BSO, ook hier lopen wij tegen de grenzen van verval en capaciteit aan.  

 

Kinderen douchen hierdoor steeds minder bij ons, uit-teams kunnen wij ook weinig bieden. Daarnaast 

hebben wij ook natuurlijk nog 2 velden met de “foute” rubberkorrels, waardoor meteen douchen na de 

wedstrijd/training ook aan te raden is. 

 

De bestrating rondom ons clubhuis, is zeer gevaarlijk voor mensen met een handicap, waarvan wij er dus heel 

veel van hebben. Met name door de scherp aflopende stoepranden en verhogingen. 

Wij hebben veel geïnvesteerd in het onderhoud van het clubgebouw, de omgeving eromheen is de 

verantwoordelijkheid en eigendom van de gemeente en hier betalen wij ook een forse huur voor.  

 

Wij vragen de raad om constructief met ons mee te denken, zodat wij al onze leden een veilige en 

hygiënische sportomgeving kunnen bieden. Graag zouden wij, samen met de gemeente tot een compleet 

nieuwe geïntegreerde, duurzame oplossing komen, die recht doet aan de beleidsvoornemens en ook opkomt 

voor de meest kwetsbare groepen in onze stad. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Namens het bestuur van DVSU 

 

Frank Helmes en Saskia Taalman 

Secretaris Hoofd Accommodatie 
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Elliott Thijssen, Hellas/UTC 

 

Elliott Thijssen, Utrechter en zelf afkomstig uit de topsport (meervoudig Nederlands Kampioen speerwerpen), 

bestuurslid van de Utrechtse atletiekvereniging Hellas, en al geruime tijd betrokken bij VSU Topsport en het 

initiatief “Utrecht Talent Centre” (tot voor kort: Topsportcorridor Utrecht-Oost) 

 

Utrecht heeft als centrale plek in het land heeft een enorme nog niet benutte potentie om verbindingen te 

leggen tussen de (top)sport, opleiding en talentontwikkeling, en “gewoon” gezond leven. Utrecht beschikt 

over een vitaal sportverenigingsleven, waar deze drie elementen al in de praktijk goed hand in hand gaan. 

Ook (en juist) bij de relatief bekende grote Utrechtse sportverenigingen als de hockeyers van Kampong, de 

atleten van Hellas, de zwemmers en waterpoloërs van UZSC, en de judoka’s van Top Judo Utrecht, is topsport 

niet het doel: topsport is eerder het gevolg van vitaal verenigingsbeleid, een brede opbouw van 

jeugdinstroom vanuit de wijken, breedtesport, talent scouting en deskundige talentontwikkeling. In Utrecht 

zijn we er heel bedreven in geraakt om met relatief bescheiden middelen talenten te vinden, binden en naar 

de top te brengen. 

 

Het soort ‘topsport’ dat dit oplevert zijn de degenen die overblijven, de doorzetters, de beste talenten die een 

stad en regio voortbrengt. Uiteindelijk kan het zijn dat deze topsporters op nationaal of zelfs internationaal 

niveau bekendheid vergaren, en ook weer als uithangbord voor het Utrechtse sportklimaat kunnen optreden. 

Maar daar is het de verenigingen en vaak ook de sporters in kwestie in beginsel nooit om te doen geweest. 

Ook Dafne Schippers is gewoon begonnen als klein meisje in de Utrechtse schoolatletiek. De top in topsport 

bestaat alleen maar bij gratie van de brede basis!    

 

Dat Utrechtse sportklimaat is iets om te koesteren en verder uit te bouwen.  In de Utrechtse context bevinden 

zich ook instroomprogramma’s, het NTC waterpolo, sportfaciliteiten, onderwijsinstellingen (Universiteit, 

hogescholen en ROC’s), trainer/coaches, bedrijfsleven, gemeenten, provincie, overheid en andere 

sportorganisaties zoals de Regionale Topsport Organisatie Utrecht (VSU). 

 

Het besef is in de Utrechtse sportwereld al enige tijd aanwezig dat er voor het verder uitbouwen van een 

vitaal Utrechts sportklimaat meer nodig is dan individuele verenigingen, organisaties en personen die erg 

hard hun best doen. Daarvoor is de schaarste aan goed sportkader gewoon te groot. De individuele 

topsportorganisaties kunnen ieder voor zich niet de mensen en middelen vrijspelen om ook nog eens te 

werken aan het geheel van de Utrechtse sport, het ‘klimaat’. Maar er is veel meer mogelijk als we ook op dit 

vlak in Utrecht de handen ineen slaan. 

 

Een van de initiatieven in de stad Utrecht die haar al een tijd concreet aan werkt is de Topsportcorridor 

Utrecht-Oost, sinds kort omgedoopt in “Utrecht Talent Centre (UTC).”  Aanvankelijk vanuit de 

topsportverenigingen in Utrecht Oost is de gezamenlijke ambitie ontstaan om Utrecht, qua talentontwikkeling 

naar een hoger plan te tillen. Gezamenlijk willen deze partijen actief aan de slag om het topsportklimaat en 

de topsportinfrastructuur te verbeteren. 

 

Het UTC heeft als doel om zoveel mogelijk randvoorwaarden in te vullen zodat breedtesport, 

talentontwikkeling en topsport hand in hand gaan. Dit betekent dat burgers uit alle wijken en uit de regio de 

Utrechtse sport weten te vinden, talenten worden gevonden, (medische) begeleiding, scholing en ook 

huisvesting wordt georganiseerd, zodat daar waar talenten kunnen en willen ook de top kan worden bereikt.  

 

Het maatschappelijk rendement hiervan is groot. Niet alleen voor de sport. Topsporttalentent zijn vaak ook 

(soms later) ambitieuze talenten op andere terreinen. En een cultuur en infrastructuur voor talentontwikkeling 
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in de stad Utrecht is domein-overstijgend. Een florerend topsportklimaat levert daarmee haar bijdrage om 

Utrecht als talenten-hub op de kaart te zetten. Dit alles is een proces van verbinden, vitaliseren en 

verduurzamen waar uiteindelijk alle Utrechters beter worden. Niet alleen de topsporters.  

 

Eerste stappen   

 

Om het UTC van de grond te krijgen zullen de volgende drie concrete eerste stappen worden gezet: 

 

1) Verbinden van (potentiële) stakeholders op basis van ambities Utrecht Talent Centre en de behoefte van 

iedere stakeholder. 

2) Op zoek gaan naar nieuwe Stakeholders die willen bijdrage aan de ambities van Utrecht Talent Centre. 

Belangrijk om hier ook behoefte/ambities van UTC en bestaande stakeholders als uitgangspunt te nemen. 

3) Uitwerken van concrete marketingstrategie van UTC, rekening houdend met het ambitiedocument Utrecht 

Marketing als ´paraplu´. 

 

Dit alles past uitstekend in de Sportnota. Het UTC is een initiatief van en voor de sport in Utrecht. Het creëren 

van een goed klimaat voor topsporters en topsporttalenten vereist samenwerking met partners in de stad en 

het bedrijfsleven. En daarbij is hulp van gemeente en politiek in Utrecht onontbeerlijk.   

 

Alle betrokken organisaties realiseren zich dat dit een proces van langere adem gaat worden. Wij vragen de 

Utrechtse politiek op dit moment vooral om dit plan te omarmen en de komende jaren, met alle middelen die 

zij ter beschikking heeft, te ondersteunen. We zullen het nodig hebben! 

 

Bijlage ter achtergrond Overzicht potentiële stakeholders voor realisatie HPC 

 

 


